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Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. 2013-4270

Den 28. juni 2013

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 4. juni 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
380 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per
Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 380 (alm. del)
Mener ministeren, at det er korrekt, at ikrafttrædelse af ftalatforbuddet for elektro-
nik d 1. december 2014, ville have gjort det umuligt at sælge en eneste computer på 
det danske marked, som brancheforeninger har tilkendegivet overfor flere medier,
f.eks. Jyllands Posten?

Svar
Jeg er uenig i påstanden om, at det vil være umuligt at sælge en eneste computer, 
hvis ftalatforbuddet træder i kraft som planlagt. Nogle producenter, som 
eksempelvis Dell, har meldt ud, at de vil være i stand til at levere computere uden 
ftalater. Men det betyder ikke, at opretholdelse af de oprindelige 
ikrafttrædelsesdatoer ville have været uden væsentlige konsekvenser for markedet. 

Miljøstyrelsen har siden bekendtgørelsen blev udstedt den 26. november 2012 
været i tæt dialog med en række brancheforeninger, som repræsenterer mange
elektronikproducenter og –forhandlere. Alle har påpeget, at bekendtgørelsen får 
væsentligt større og uforudsete konsekvenser end tidligere antaget. Jeg har ikke 
grundlag for at antage, at de oplysninger, brancherne fremkommer med, skulle give 
et helt misvisende billede af medlemmernes informationer – f.eks.
tilbagemeldinger fra store leverandører af hårde hvidevarer, som anslår, at op til 90 
% af produkterne skal ændres, oplysninger om lang omstillingstid i forhold til 
produktionen af elektronik mv.

                        Pia Olsen Dyhr /                    Michel Schilling
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